
     

Zápis z porady starosty se zastupiteli městyse Choltice 

Porada 3/2014  Datum: 17. 11. 2014 
 
Přítomní:  P-přítomni, N-nepřítomni, O-omluveni 

Starosta : Bolek Tomáš Mgr. (Bol) P   
Místostarosta : Pavlík Jan Mgr.     (Pav) P   

Augustinová Jana (Aug)  P Fižová Vendula (FižV) P Horák Mir. Ing. (Hor) P 
Čermák Jan (Čer) P Havlík Rud. Ing. (Hav) P Málek Jan Ing. (Mál) P 
Fižová Marie Ing. (FižM) P Heřmanová Olga (Heř) P Minařík David (Min) P 

Osadní Výbor LEDEC :  
HOSTÉ :  

 
Program jednání: 
1. Plán porad a zasedání 
2. Připomínky zastupitelů 
3. Obsazení výborů a komisí 
4. Odměny za výkon funkce neuvolněných členů zastupitelstva 
5. Školská rada při ZŠ Choltice 

6. Smlouva se Státním fondem životního prostředí o poskytnutí podpory na akci 
„Zkvalitnění nakládání s odpady v městysi Choltice“ 

7.  Smlouva o zřízení věcného břemene k pozemku p. č. 149/3 – trafostanice v Severní ulici 
8. Informace k vrácení dotace k čp. 5 

 
Průběh jednání a závěry: 

add 1. Plán porad a zasedání 

 

24. 11. 2014 od 18:00 veřejné zasedání 
26. 11. 2014 od 18:30 porada na úřadě – rozpočet 
3. 12. 2014 od 18:30 porada na úřadě – rozpočet 
8. 12. 2014 od 18:30 porada na úřadě 
15. 12. 2014 od 18:30 porada na úřadě 
22. 12. 2014 od 18:00 veřejné zasedání 
Program veřejného zasedání: 

1. Zahájení 
2. Volba členů finančního a kontrolního výboru 
3. Zřízení komisí 
4. Rozhodnutí o odměnách za výkon funkce neuvolněných členů zastupitelstva 
5. Smlouva se Státním fondem životního prostředí o poskytnutí podpory na akci 

„Zkvalitnění nakládání s odpady v městysi Choltice“ 
6. Smlouva o zřízení věcného břemene k pozemku p. č. 149/3 – trafostanice 

v Severní ulici 
7. Informace starosty o aktivitách městyse od posledního jednání zastupitelstva 
8. Různé 



add 2. Připomínky zastupitelů 

 

Ing. Miroslav Horák – lampa veřejného osvětlení č. 108 stále nesvítí 
Jana Augustinová – připomenutí ohledně popelnice na plasty na hřbitově – bylo by 
potřeba dát ke skládce další popelnici, nebrat zepředu, ale přidat další nádobu 
Vendula Fižová – zakázání podomního prodeje (námět občanů) – do příštího 
zastupitelstva za úkol připravit návrh vyhlášky o zákazu podomního prodeje 
 
Ostatní přítomní zastupitelé – bez připomínek. 
 

add 3. Obsazení výborů a komisí 

 

Jan Čermák upřesnil složení sportovní komise – dalším členem bude Klára Kožená. 
 
Mgr. Jan Pavlík doplnil složení školské komise o Mgr. Zuzanu Duškovou a Patricii 
Vachutkovou. 
  

add 4. Odměny za výkon funkce neuvolněných členů zastupitelstva 

 

Zastupitel bez komise má nárok na 360 korun. Předsedové výborů a komisí mohou mít 
až 1120 Kč měsíčně. Částka 800 korun, která byla pro zastupitele schválena na 
ustavujícím zasedání, bude vzhledem k ustavení komisí platit až od 1. 12. 2014. Do té 
doby zastupitelům, kteří nepředsedají žádnému výboru, náleží pouze výše uvedená 
odměna ve výši 360 korun. 
 

add 5. Školská rada při ZŠ Choltice 

 

Zastupitelé byli seznámeni s výroční zprávou ZŠ Choltice, která musí být zpracována dle 
školského zákona. Na poslední školské radě byla výroční zpráva pěti přítomnými členy 
schválena. Zastupitelé ji budou schvalovat na svém prosincovém zasedání, ke stažení je 
na webu ZŠ Choltice. 
 
Na prosincovém zasedání zastupitelstva se rovněž bude schvalovat obsazení školské 
rady – je nutné nominovat dva zástupce za zřizovatele. Ve čtvrtek 20. 11. v 17 hodin se 
koná schůzka starosty a stávajícího předsedy školské rady Mgr. Pavlíka s Mgr. Olgou 
Havlíkovou a Jiřím Zelenkou, kteří budou nominováni za zřizovatele, tj. za městys 
Choltice. 
 
Na zasedání zastupitelstva v prosinci budou pozváni ředitel ZŠ Mgr. Aleš Kalina a 
ředitelka MŠ Choltice Eva Nevolová, kteří budou prezentovat činnost škol za uplynulý 
kalendářní rok. 
 

add 6. Smlouva se Státním fondem životního prostředí o poskytnutí podpory na akci 
„Zkvalitnění nakládání s odpady v městysi Choltice“ 

 

Cílem projektu „Zkvalitnění nakládání s odpady v městysi Choltice“ je dovybavení 
komplexního systému nádobového sběru, doplnění nádobového sběru obalových 
odpadů, sběr nebezpečných odpadů, sběr velkoobjemového odpadu a odevzdávání všech 
složek komunálního odpadu k opětovnému použití. Hlavním výsledkem je zkvalitnění 
služeb v odpadovém hospodářství. Městys Choltice podpisem smlouvy získá dotaci na 
kontejnerové auto s třemi kontejnery.  
 
Smlouva se Státním fondem životního prostředí musí být podepsána a vrácena na fond 
do 30. 11. 2014. 
 
Reakce na dotazy zastupitelů:  
• Budou se skutečně sbírat nebezpečné odpady? Ano, budou, odvážet se budou do 



SOPu. 
• Jak je to finančně? Městys získal dotaci 2 115 032 Kč, spoluúčast je deset procent, 

tj. 211 504 Kč včetně DPH. Městys bude muset zároveň pět let platit služby 3L 
Studia, s. r. o., administrátora projektu, za následnou administraci projektu. 
Jedenkrát za rok se musí podávat monitorovací zpráva o průběhu projektu. Za 
zpracování žádosti o dotaci a analýzy potenciálu produkce odpadů zaplatil městys 
59 920 Kč včetně DPH. Za organizaci zadávacího řízení a zpracování zadávací 
dokumentace bylo uhrazeno 41 400 Kč včetně DPH. Ceny jsou včetně záruky za 
služby. 3L Studio, s. r. o. je společnost, která administrovala i dotaci na zateplení 
školy v Cholticích – dobrá spolupráce. Obec sama výběrové řízení není v dnešní 
době schopna zvládnout. 

• Do kdy bude dodáno auto? Dodáno musí být do 31. 3. 2015, ale bude zde zřejmě již 
někdy v únoru. Auto bude dodáno firmou NAPA Trucks, s. r. o., která dodává značku 
DAF. Vítězem výběrového řízení byla firma Autocentrum Hájek, s. r. o., která 
dodává značku Iveco, ale ta následně odstoupila z důvodu neschopnosti dodat auto 
s airbagem. DAF je o 75 tisíc dražší, než bylo uvedeno v žádosti, o tuto částku tak 
tedy stoupne cena pro městys.  

• Zmizí s pytlovým sběrem kontejnery? Ne. Pytlový sběr by měl pouze kontejnerům 
ulevit. Do pytlů se nebude sbírat sklo, pouze plasty, papír a tetrapak. V tuto chvíli se 
bude nastavovat systém, jakým způsobem občané pytle získají, benefitní systém, 
perioda, kdy se bude svoz vyvážet. V souvislosti s tímto tématem se rovněž 
diskutovalo o tom, zda by nestačil svoz TKO 1x za 14 dní i v zimním období. Starosta 
reagoval, že podle SOPu by se tímto ušetřilo pouze za dopravu, zásadní je 
skládkovné, a to by se výrazně neměnilo. Smlouva na příští rok se SOPem bude 
podepsána na konci tohoto roku ve stejném znění jako letos, pytlový sběr se 
případně projeví až v roce dalším. Obec platí cca 85 tisíc korun měsíčně, od občanů 
se vybere 600-700 tisíc ročně.  

• Bude se někde napytlovaný sběr shromažďovat, nebo rovnou odvážet? Rovnou 
odvážet. Auto bude zaparkované zřejmě u kravína, kolem kterého by se mělo 
vybudovat oplocení. Jezdit s ním mohou školení řidiči, např. všichni hasiči, není 
nutný profesní průkaz, jen referentské zkoušky. Bude se hledat řidič, třeba i na 
dohodu o provedení práce. 

 

add 7. Smlouva o zřízení věcného břemene k pozemku p. č. 149/3 – trafostanice v Severní 
ulici 
Trafostanice byla postavena v roce 2006, nyní se řeší věcné břemeno na pozemek p. č. 
149/3 v Severní ulici. Městys nechtěl ČEZu pozemek pod trafostanicí prodat a tak se obě 
strany dohodly na věcném břemeni. Smlouva o věcném břemeni je připravena k podpisu, 
geometrický plán hotov, hradil ho ČEZ. Městys získá za věcné břemeno 1000 Kč včetně 
DPH. 

 
add 8.     Informace k vrácení dotace k čp. 5 

V souvislosti s tím, že Úřad Regionální rady neuznal námitky a vystavil městysi Choltice 
platební výměr na vrácení dotace ve výši 7,9 milionu korun, se diskutovalo nad tím, 
jakým způsobem nyní postupovat.  
Ing. Jan Málek v této souvislosti nevěří, že odvolání k Ministerstvu financí by mohlo vyjít, 
v tuto chvíli se přiklání pouze k žádosti o prominutí na ROP – zde nám může být 
prominuto 75 procent. Obává se, že v případě, že podáme odvolání k Ministerstvu 
financí, ROP, i když je třeba nyní nakloněn nám část odpustit, v danou chvíli neodpustí 
nic. V případě, že žádost o prominutí nedopadne a nedopadne ani odvolání 
k Ministerstvu financí, je jedinou možností soudní spor, ten Ing. Jan Málek nevnímá jako 
správný. Připojila se k němu Ing. Marie Fižová a Vendula Fižová. Ing. Marie Fižová 
pouze upozornila na zádrhel, že v případě neodvolání se k Ministerstvu financí je nutnost 



uhradit 7,9 milionů hned, poté se až peníze případně vrátí. Vendula Fižová zároveň 
zpochybnila nedostatek času a nezaslání materiálů k prostudování všem zastupitelům.  
 
Starosta městyse připustil, že o platebním výměru i neuznaných námitkách ví minimálně 
od 5. listopadu. Od té doby připravuje s advokátní kanceláří žádost o prominutí 75 % 
odvodu a současně odvolání proti platebnímu výměru na Ministerstvo financí. Zároveň 
však vyjádřil zásadní nesouhlas s Ing. Málkem, Ing. M. Fižovou a Vendulou Fižovou. 
Jejich návrh neodvolávat se proti platebnímu výměru hodnotí jako krajně nezodpovědný 
přístup. Městys není vinen vším, co je mu vytýkáno, a proto musí využít všech dostupných 
zákonných prostředků, aby to prokázal a zabránil zbytečnému vrácení dotace.  
 
Ing. Rudolf Havlík se pozastavil nad soudní cestou, jeho dotaz byl na případnou cenu za 
advokáty, právníky. Již nyní bylo právní kanceláři zaplaceno 65 tisíc korun za zpracování 
námitek a reklamačního protokolu. 
 
V rámci reklamačního řízení by navíc obec mohla uplatnit škody na projektantovi, 
stavebním dozoru či stavební firmě - i když by nyní zaplatila ROPu dva miliony korun, 
částka by mohla poklesnout (názor V. Fižové). 
 
Odvolání na Ministerstvo financí musí být podáno do 21. listopadu. Ten samý den bude 
Úřad Regionální rady, prostřednictvím kterého se odvolání podává, rozhodovat o naší 
žádosti o prominutí. Výsledek bude znám buď 21. listopadu odpoledne, nebo v pondělí 
24. listopadu. 
 
Ing. Málek oznámil, že kontrolní výbor vydá stanovisko, že nesouhlasí s postupem 
starosty městyse a odvoláním se na Ministerstvo financí. Starosta oponuje stanoviskem 
právní kanceláře, které daný postup doporučuje jako jediný správný postup, sám s tím 
postupem souhlasí a je pro odvolání k Ministerstvu financí. Po dohodě a žádosti 
některých zastupitelů bude svolána schůzka s právničkou, ještě na tento týden. 
 
Závěrem byla podána informace o zrušené schůzce ohledně inventury v kapli, pro nemoc 
pracovnice NPÚ, přislíbeny podklady pro rekonstrukci kabin na příští pracovní poradu + 
podklady k louce pod Třešňovkou a Na Kopaninách.  
 
Ing. Miroslav Horák pozval na Mikulášský vlak, který přijede 22. listopadu. 
 

Zapsala: Vendula Fižová 
 


